
1 
 

 



2 
 

 

 

 

Blíží se konec tohoto roku, všichni se ohlížíme, co jsme 

vykonali, co se nám povedlo, či nepovedlo a vždy si přejeme, aby ten příští rok byl 

šťastnější, úspěšnější a všem nám sloužilo zdraví. 

V úvodu mi dovolte, abych Vám poděkovala za důvěru, kterou jste dali nově 

zvoleným zastupitelům a zastupitelům za důvěru, kterou dali mně. Byla bych ráda, 

aby v nastávajícím volebním období zastupitelstvo dobře fungovalo a byla ještě 

větší součinnost a spolupráce s občany, s občanskými sdruženími v obcích a 

abychom se všichni dokázali dohodnout. 

Poslední úspěšnou akcí tohoto roku je oprava kaple v Trnově. Jsou osazeny 

nové klempířské prvky, opravena fasáda, vyměněná okna  a příští rok hned na jaře 

provedeme nátěr a odvodnění kaple. Je požádáno o dotaci na úroky z úvěru z POV 

Královéhradeckého kraje a požádáme o dotaci na opravu budovy hasičské 

zbrojnice v Záhornici. Projektová dokumentace na výstavbu 9 b.j. v Trnově je 

zpracovaná, dovybavují se potřebná vyjádření ke stavebnímu řízení. Rekonstrukce 

veřejného osvětlení v Záhornici se protáhla až k samým Vánocům. Důvodem je 

čtvrtletní zpoždění ČEZu, který prováděl rekonstrukci nízkého napětí, v důsledku 

čehož firma provádějící rekonstrukci osvětlení nastoupila až v listopadu. Děkuji 

všem občanům ze Záhornice za pochopení a trpělivost.   

Rozpočet na rok 2011 budeme zpracovávat v prvních měsících roku 2011, do 

té doby se budeme řídit schválenými pravidly rozpočtového provizoria. 

Poplatek za odpady se pro příští rok nemění a vybírat se bude tradičně 

v prvních měsících nového roku.  

Od roku 2011 dochází ke změně svozového dne, kterým bude středa v 

sudém týdnu –  (do konce roku 2010 je svozovým dnem čtvrtek v sudém týdnu).  

Ke změně dochází i v ceně pitné vody. S platností od 1.1.2011 se mění cena 

na 35,- Kč/m3. 

Jako každý rok je prosinec uspěchaným  měsícem  téměř pro každého z nás.  O to 

víc jsem ráda, že si opět velká řada z vás našla čas a první adventní  neděli  přišla 

na slavnostní rozsvícení vánočního stromu v Trnově, které pořádá kulturní komise. 

Děkuji Serbouskovým za vstřícnost a za možnost využít prostor před jejich domem 
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právě pro tuto pěknou tradici. Eliška Machačová s kolegou nás krásným zpěvem 

příjemně předvánočně naladili a připravené občerstvení v podobě čaje a 

svařeného vína zahřálo. 

S velkým úspěchem se setkala tradiční vánoční výstava v Záhornici  v sobotu 

27. listopadu. Děti z klubu Záhoráček s maminkami a ženami ze Záhornice vánočně 

vyzdobily prostory budovy hasičské zbrojnice, aby zde příchozí načerpali inspiraci a 

případně si i zakoupili zhotovené výrobky. Občerstvení  bylo  zajištěno, v klubovně 

bylo možné posedět a ochutnat upečené cukroví. 

Ve středu 24. listopadu se konalo setkání důchodců, děkuji všem, kteří 

pozvání přijali a věřím, že strávili příjemné odpoledne, i když  tentokrát bez 

hudebního doprovodu. Děti z naší mateřské školy potěšily přítomné svým 

vystoupením a neméně zajímavé bylo také vyprávění  spisovatele, pohádkáře a 

zakladatele Kačenčiny pohádkové říše p. Josefa Lukáška.  

Vážení spoluobčané, zachovejme si slavnostní chvíle z vánočních a 

novoročních svátků po celý rok, važme si jeden druhého a zachovejme si úctu 

jeden ke druhému.V nadcházejícím roce  Vám jménem svým i jménem zastupitelů 

přeji hodně zdraví, štěstí, lásky a trpělivost při řešení osobních problémů i při 

každodenní práci.                                                            Libuše Brandejsová, starostka 

 

 

Vážení spoluobčané, 

 kulturní komise bude i nadále v příštím volebním období vydávat obecní 

zpravodaj za přispění všech dopisovatelů, kteří poskytují informace a příspěvky o 

všem, co se v obcích děje.  Moc jim za to děkuji. 

Prosíme všechny občany, aby zalistovali ve svých albech se starými 

fotografiemi, na kterých jsou jejich domečky, či jiné domky v obci a poskytli je 

s krátkým popisem členům kulturní komise ve svých obcích. Staré fotografie 

poslouží hlavně panu Jiřímu Hlinovskému, který připravuje publikaci o historii 

všech stavení v našich obcích. 

Fotografie si okopírujeme a převedeme do digitální podoby.  

Materiál poslouží i pro náš zpravodaj.                          

Za kulturní komisi  přeje mnoho štěstí  v novém roce Václav Hlavsa.  
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Zvolení zastupitelé do zastupitelstva obce  

Kraj: Královéhradecký kraj  
Okres: Rychnov nad Kněžnou                                Obec: Trnov  
Všechny kandidátní listiny  

Kandidátní 

listina 
Kandidát Navr 

hující 

strana 

Politická 

příslušnost 

Hlasy Pořad

í 

zvolen

í 

Mand

át 
číslo název 

poř. 

číslo 

příjmení, 

jméno, tituly 
věk abs. v % 

1 SNK 1 
Brandejsová 

Libuše 
52 NK BEZPP 272 8,25 1 * 

1 SNK 3 
Kovaříček 

Jiří 
47 NK BEZPP 269 8,16 2 * 

1 SNK 11 
Vaněček 

Václav 
54 NK BEZPP 268 8,13 3 * 

1 SNK 12 
Serbousková 

Renata 
44 NK BEZPP 260 7,89 4 * 

1 SNK 4 
Hlavsa 

Václav Mgr. 
56 NK BEZPP 247 7,49 5 * 

1 SNK 2 
Plachetka 

Jiří Ing. 
51 NK BEZPP 233 7,07 6 * 

1 SNK 5 
Nejmanová 

Jana 
49 NK BEZPP 184 5,58 7 * 

1 SNK 6 
Špatenka 

Libor 
41 NK BEZPP 168 5,09 8 * 

1 SNK 7 
Samek 

Miroslav 
40 NK BEZPP 195 5,91 9 * 

1 SNK 8 Svatoň Josef 60 NK KSČM 209 6,34 10 * 

1 SNK 9 
Kalous 

Ludvík 
43 NK BEZPP 213 6,46 11 * 

1 SNK 10 Řízek Jiří 41 NK BEZPP 217 6,58 12 * 

2 SNKZRO 5 
Kovaříček 

Josef Mgr. 
59 NK BEZPP 154 18,71 1 * 

2 SNKZRO 6 
Rohlena Petr 

Ing. 
31 NK BEZPP 138 16,76 2 * 

2 
SNKZRO 

obce" 
3 

Netíková 

Marta 
41 NK BEZPP 131 15,91 3 * 



5 
 

Starostka 
Libuše Brandejsová 
 

Členové rady 

Libuše Brandejsová  
tel: +420 739 051 680 
e-mail: starostka@trnov.cz 
 

Jiří Kovaříček 

tel: +420 737 823 444 
e-mail: kovaricek@trnov.cz  
 

Mgr. Václav Hlavsa 
tel: +420 733 322 898  
e-mail: hlavsa@dobruska.cz  
 

Ing. Jiří Plachetka 
tel: +420 604 758 946  
e-mail: Jiri.Plachetka@trnov.cz  
 

Ludvík Kalous 
tel: +420 604 635 824  
e-mail: ludva.kalous@seznam.cz 
 

Kontrolní výbor 

předseda - Josef Svatoň 

tel: +420 731 491 995 

e-mail: svatonovi.trnov@seznam.cz  

 

Marta Netíková 

tel: +420 605 384 236 

e-mail: MartaNetikova@seznam.cz 
 

Jiří Řízek  

tel: +420 737 960 439 

e-mail: jirkarizek@seznam.cz 

Finanční výbor 

předseda - Ing. Jiří Plachetka 

tel: +420 604 758 946  

e-mail: Jiri.Plachetka@trnov.cz  

 

Jana Nejmanová 

tel: +420 605 733 352  

e-mail: jane.nejmanova@seznam.cz 

 

Libor Špatenka  

tel: +420 608 028 266  

e-mail: renova@vodomery.cz 

Kulturní komise 

Předseda 

 Renata Serbousková 

tel: +420 605 367 596 

e-mail: serbouskova@trnov.cz 

 

Mgr. Václav Hlavsa 

tel: +420 733 322 898 

 

Václav Vaněček  

tel: +420 737 321 657  

 

Jiří Kovaříček 

tel: +420 737 823 444 

e-mail: kovaricek@trnov.cz  

 

Miroslav Samek  

tel: +420 604 287 345 

miroslav.samek@nowaco.cz 

mailto:ludva.kalous@seznam.cz
mailto:jirkarizek@seznam.cz
mailto:renova@vodomery.cz
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Usnesení č. 22 

ze zasedání zastupitelstva Obce Trnov 

dne 17. 9. 2010 

I. Bere na vědomí 
 bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. 
 bod č. 3 Závěrečný účet Svazku obcí Dřížná za rok 2009. 
 bod č. 4 Plán obnovy vodovodu Trnov-Houdkovice. 
 bod č. 5 Informaci o pomoci hasičů ve Frýdlantu. 
 bod č. 5.1 Žádost manželů Králových, Zádolí. 
 bod č. 5.2 Oznámení o výběrovém řízení čp. 20 v k.ú. Houdkovice. 
 bod č. 5.3 Údržbu pozemních komunikací v zimním období 2010/2011. 
 bod č. 5.4 Svoz nebezpečného odpadu. 
 
II. Schvaluje 
 bod č. 2 Rozpočtové opatření č. 2 a 3. 
 bod č. 5.5 Připojení do obecní kanalizace v k.ú. Houdkovice p.č. 3285/2. 
 bod č. 5.6 Souhlas s přípojkou nn v k.ú. Zádolí u Trnova p.č. 147/3. 
 bod č. 5.7 Příspěvek na stravování. 
  

………………………..  ……………………….. 
     Jiří Kovaříček   Libuše Brandejsová 

                                        místostarosta             starostka 
 

 

Usnesení č. 23 

ze zasedání zastupitelstva Obce Trnov 

dne 13.10. 2010 

I. Bere na vědomí 
  
 bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. 
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           bod č. 3c Stanovisko odboru územního plánování a stavebního řádu 
Krajského úřadu Královéhradeckého kraje k návrhu změny č. 1 
územního plánu sídelního útvaru Trnov ze dne 9.8.2010 pod zn. 
15641/ÚP/2010/Va. 

 bod č. 4 Zprávu předsedy kontrolního výboru p. Svatoně. 
 bod č. 5 Zprávu předsedy finančního výboru Ing. Plachetky. 
 bod č. 6 Zprávu předsedkyně kulturní komise R. Serbouskové. 
 bod č. 7.1 Vyjádření se ke stavbě sil na skladování obilí ve firmě Zeas 
              Podorlicko a.s. v Trnově. 
 bod č. 7.2 Informaci o opravě kaple v Trnově. 
 bod č. 7.3 Posunutí prací na VO ve Velké Záhornici. 
 
 
II. Schvaluje 
  
 bod č. 2 Rozpočtové opatření č. 4. 

bod č. 3a Vydání změny č. 1 územního plánu obce Trnov formou opatření 
obecné povahy, po ověření podle § 54 odst. 2 stavebního zákona, 
změna ÚP není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně 
plánovací dokumentací vydanou krajem a se stanovisky 
dotčených orgánů nebo stanoviskem krajského úřadu. Jsou 
předložena vyhodnocení stanovisek, námitek a připomínek 
uplatněných k návrhu změny č. 1 ÚPO Trnov vypracovaném dne 
23.7.2010 a doplněném po veřejném projednání dne 13.10.2010 
odborem výstavby (od 1.9.2010 odborem rozvoje města) MěÚ 
Dobruška ve spolupráci s určeným zastupitelem. 

 bod č. 7 Navýšení rozpočtu MŠ Houdkovice na rok 2010 o Kč 20 000,-. 
 
III. Ukládá starostce 
 

bod č. 3b Zveřejnit usnesení k zohlednění podmínek vyplývajících ze 
stanoviska k vyhodnocení vlivů na životní prostředí. V souladu s § 
10 odst. 5 zákona č. 100/2001 Sb. o posuzování vlivů na životní 
prostředí a o změně některých souvisejících zákonů, v platném 
znění, je konstatováno, že podmínky stanoviska k vyhodnocení 
vlivů na životní prostředí zn. 5722/ZP/2010-Šu ze dne 3.6.2010 
byly ve změně č. 1 ÚPO Trnov zohledněny.  

 
………………………..  ……………………….. 

     Jiří Kovaříček   Libuše Brandejsová 
                                        místostarosta             starostka 
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Usnesení č. 1 

z ustavujícího zasedání Zastupitelstva Obce Trnov 

dne 9.11. 2010 

I. Bere na vědomí 
 bod č. 1 Zprávu o výsledku voleb v obci Trnov. 
  
II. Schvaluje 
 bod č. 3.1 Zvolení jednoho místostarosty. 

bod č. 3.2 Pro výkon funkce starosty bude člen zastupitelstva dlouhodobě 
uvolněn. 

 bod č. 3.3     Veřejnou volbu starosty a místostarosty. 
 bod č. 3.4 Zvolení starosty obce - p. Libuše Brandejsová. 
 bod č. 3.5 Zvolení místostarosty obce - p. Jiří Kovaříček. 
 bod č. 4 Veřejnou volbu zbývajících členů rady obce. 

         bod č. 4.1 Zvolení členů rady obce – Ing. Jiří Plachetka, Mgr. Václav Hlavsa, 
p. Ludvík Kalous. 

 bod č. 5.1     Zřízení finančního a kontrolního výboru,  
             oba výbory 3-členné. 
 bod č. 5.2 Zvolení předsedy finančního výboru - Ing. Jiří Plachetka. 
 bod č. 5.3 Zvolení předsedy kontrolního výboru - p. Josef Svatoň. 
 bod č. 5.4  Zvolení členů finančního výboru - p. Libor Špatenka,  
   p. JanaNejmanová. 
 bod č. 5.5 Zvolení členů kontrolního výboru - p. Marta Netíková,  
   p. Jiří Řízek. 
 bod č. 6.1 Měsíční odměnu pro výkon místostarosty. 
 bod č. 6.2 Měsíční odměnu pro výkon funkce člena rady. 
           bod č. 6.3 Měsíční odměnu za výkon funkce předsedy finančního a 

kontrolního výboru. 
bod č. 6.4 Měsíční odměnu za výkon funkce člena finančního a kontrolního       

výboru. 
bod č. 6.5 Při souběhu výkonu několika funkcí, odměnu neuvolněnému 

členovi zastupitelstva poskytnout jako součet zastupitelstvem 
stanovených odměn za jednotlivé funkce. 

bod č. 7 Starostu obce p. Libuši Brandejsovou jako zástupce obce v DSO 
Vrchy Trnov, Svazku obcí Dřížná Přepychy a na konání valných 
hromad firmy Aqua Servis a.s. Rychnov n. Kn. 

 
V úvodu složili členové zastupitelstva obce slib (bod č. 2). 

místostarosta  starostka 
Jiří Kovaříček   Libuše Brandejsová 
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Usnesení č. 2 

ze zasedání zastupitelstva Obce Trnov 

dne 29.11. 2010 

 

I. Bere na vědomí 
  
 bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. 
 bod č. 7 Aktuální seznam členů povodňové komise.  

 bod č. 7.1 Stanovisko MěÚ Dobruška ohledně pořízení změny č. 2 ÚPO                 
Trnov              

  
II. Schvaluje 
  
 bod č. 2 Rozpočtové opatření č. 5. 
 bod č. 3 Rozpočtové provizorium na rok 2011. 
 bod č. 4 Inventarizační komise pro rok 2010. 
 bod č. 5 Účelová neinvestiční dotace v požární ochraně na výdaje JSDH 
              Trnov na rok 2010. 
 bod č. 6 Žádost o dotaci z POV Královéhradeckého kraje na rok 2011 na 
              úroky z úvěru. 
 bod č. 7.2 Navýšení rozpočtu MŠ Houdkovice na rok 2010 o Kč 50 000,-. 
 bod č. 7.3 Smlouvu o nájmu pozemků v k.ú. Houdkovice parc. č. KN 777/1 a 
              parc. č. PK 777. 
 bod č. 7.4 Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene s ČEZ 

Distribucí a.s. na pozemcích v k.ú. Houdkovice parc.č. KN               
1031/18 a parc. č. PK 1031/1. 

 bod č. 7.6 Finanční pomoc pro Hospic Anežky České. 
 bod č. 7.7 Cenu vodného pro rok 2011 ve výši Kč 35,-/m3. 
 
 
III. Ukládá starostce 
 
 bod č. 7.5 Požádat o snížení částky na dítě v MŠ Opočno.  
  

………………………..  ……………………….. 
       Jiří Kovaříček    Libuše Brandejsová 

                                           místostarosta   starostka 
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   Ve dnech 6. a 7. srpna udeřily na Liberecku a jiných místech naší země 
katastrofální povodně. Protože naši obec postihla podobná povodeň v červenci 
1998, bylo rozhodnuto v členské základně SDH Trnov poskytnout postiženým 
oblastem pomoc. Během neděle 8. srpna se vytvořila smíšená výjezdová skupina 
ve složení mužstva: SDH TRNOV: Borecký Karel – velitel skupiny, Rohlena David – 
strojník a řidič, Kovaříček Roman, SDH SEMECHNICE: Valášek David – velitel 
družstva, Palčisko Josef, Moravec Michal – strojník a dobrovolník Merganc Lukáš. 
Celou akci hmotně zabezpečil obecní úřad Trnov. Po konzultaci s velitelstvím HZS v 
Hradci Králové a následně v Liberci, vyrazila výjezdová skupina v 17 hodin  do 150 
km vzdáleného 
Frýdlantu, kam dorazila 
kolem 21.30. Dopravní 
automobil DA 12 Avia 
vezl kromě přenosné 
stříkačky PS 12 a 
základního vybavení i 
kalové čerpadlo, 
plovoucí čerpadlo, 
elektrocentrálu 
(zapůjčena firmou 
STEVA), motorovou pilu 
(zapůjčena Lukášem 
Mergancem) a 
humanitární pomoc v 
podobě balených tekutin 
a ochranných 
prostředků.  

   V následujících třech 
dnech se všichni členové 
zapojili do likvidace 
následků povodně. 
Městem Frýdlant až do srpna 2010 protékala malá a nenápadná říčka Smědá. 
Náplavy bahna, poškozené domy, zničené silnice, to a další zkázu dokázala 
koncentrovaná síla vody za několik hodin. Škody, které vodní živel napáchal se ani 
nedají popsat. Pracovní náplň naší skupiny většinou spočívala v čerpání vody ze 
sklepů, vynášení bahna a věcí a následném čištění vnitřních prostor. Při čerpání se 
nejvíce uplatnilo kalové čerpadlo v součinnosti s elektocentrálou, protože ve 
většině povodní postižených částech města nefungoval elekrický proud. Celkem 
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jednotka pracovala v dvanácti objektech. Týlové zabezpečení organizovala 
jednotka místních hasičů. Ubytování bylo přiděleno v domově mládeže a stravu 
vydávala jídelna základní školy.  

   Všichni členové se po několika dnech tvrdé a usilovné práce v pořádku vrátili 11. 
srpna v 18 hodin. 

   V poslední době jsme svědky toho, že se přírodní jevy kolem nás  začínají chovat 
trochu jinak než jak jsme byli do nedávna zvyklí. Srpnové povodně pravděpodobně 
nebyly poslední a dá se očekávat, že podobné události se budou v příštích letech 
opakovat. A kdo za to může? Globální oteplování? Islandská sopka? Nebo snad my 
lidé? To nelze jednoznačně určit. Už miliony let platí na světě jeden zákon, který 
říká, že druh který se nepřizpůsobí změnám prostředí vyhyne........asi bychom se 
měli začít změnám přizpůsobovat.    

Miroslav Nejman ml.  

člen SDH Trnov     

 

 
 

 
Dne 11.9.2010, v sobotu,  
začalo na Záhornici již  tradičně fotbalem. Klání se 
zúčastnilo 6 družstev. Od 9:30 se mužstva střídala na hřišti, 
nechyběli ani fanoušci, kteří povzbuzovali své favority. 
Družstva na prvních třech místech si odnesla na památku 
pohár. V 16 hodin proběhlo fotbalové klání ženatí versus 
svobodní. Nápaditost a úbory ženatých pobavila návštěvníky. Nakonec ukázali, že 
ještě kondici mají – vyhráli. K poslechu i tanci hrál od 17 hodin HARMONIKÁŘ, na 
kterého  navázala v 19 hodin taneční zábava se skupinou POKROK. 
 Dne 13.9. 2010 začal den mší v kapličce, v KS Bašák následoval připravený 
program  

 K poslechu a tanci hrála Mělčaňanka 
 Večer pokračoval s muzikantem S.Holakovským 

Po oba dny zajišťoval výtečnou kuchyní – p. Roman Petr . 
Počasí se vydařilo, sluníčko přálo . 
Všem hospodyňkám, které přispěly domácími koláči a dobrotami MOC DĚKUJEME. 
VELKÉ DÍKY patři také všem, kteří se podíleli na zajištění akce . 
                                                                                              
                                                                                               SDH Záhornice                                                                                     
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             Na svátek svatého Václava jsme měli 

naplánovanou již tradiční drakiádu v Trnově. 

Ovšem počasí nám nepřálo, tak byla přeložena 

na neděli 3. října. 

Tentokrát bylo počasí o mnoho přívětivější, 

dokonce i velice větrné a tak se na letišti nad 

Trnovem sešlo spousta dětí v doprovodu rodičů i 

prarodičů. Draků se nad letištěm vzneslo také 

hodně, dokonce jeden opravdu veliký a doma 

vyrobený. Ten měli Vernerovi z Trnova. Ostatní 

draci byli sice kupovaní, ale lítali báječně a jeden dokonce ulétl.  

Když už byli všichni krotitelé draků dost vyfoukaní, opekli si buřtíky a ohřáli nad 

kelímkem čaje. Všechny děti dostaly drobné dárky za to, že v tak hojném počtu 

přišly. 

Děkujeme panu Miroslavu Šmídovi, který otevřel boudičku letců a poskytl zázemí 

pro organizační tým. A také děkujeme všem, dětem, dospělým, kteří se v tak 

hojném počtu sešli, neváhali v nedělní odpoledne vzít draka a strávit ho společně 

při takové 

činnosti. Tak 

hojná účast nás 

utvrzuje v tom, 

že pořádat v 

obci takové 

akce  má smysl. 

 

 

Za „Trnov 

sobě“: Marta 

Netíková 
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Narození nových občánků: 
 

 Srpen 2010               Martin Mňuk, Houdkovice 55 
 
 Září 2010                   Jakub Málek, Trnov 75 

 

 Listopad 2010          Dominik Fabián, Trnov 98 
                                       Veronika Siváková, Záhornice 45 

Životní jubilea 
 

              Říjen 2010              Václav Cita, Trnov 61            82 let 
                                            Josef Řízek, Záhornice 52   80 let 
                                            Věra Čepelová, Trnov 24   60 let 
                                            Karel Rohlena, Trnov 81   60 let 

                                                         Marie Rohlenová, Houdkovice 73         88 let 
                  

                            Listopad 2010        Josef Verner, Trnov 54               60let 
Anna Čechová, Houdkovice 60 89 let 
Josef Kovaříček, Záhornice 71 60 let 

 

   Prosinec 2010 

Vladislav Peřina, Záhornice 73 75 let 
Josef Svatoň, Trnov 78  84 let 
Zdeňka Kutíková, Trnov 50  83 let 
Václav Ježek, Trnov 16  60 let 
Josef Burket, Houdkovice 14 83 let 
Josef Vaněček, Trnov 80  60 let 
Josef Tošovský, Houdkovice 59 60 let 
Eva Zilvarová, Záhornice 9  82 let 
Eva Svatoňová, Trnov 28  60 let 

 

Všem jubilantům blahopřejeme a přejeme hodně zdraví,  

štěstí a spokojenost. 

 
 

Rozloučili jsme se se zesnulými: 

21.08.2010 Anna Grabmüllerová, Záhornice 2 
10.10.2010 Jaroslav Vilímek, Trnov 59 
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Letní prázdniny utekly jako voda a my jsme se opět s dětmi začali scházet  každý 

druhý pátek v měsíci. Za příznivého počasí jsme trávili náš volný čas na místním 

hřišti, kde jsme společně hráli různé míčové hry a další sportovní aktivity. Vyráběli 

jsme také zajímavé věci z papíru a přírodního materiálu. Některé naše výrobky je 

možné vidět v 

oknech 

obecního 

úřadu, jiné si 

děti odnášejí 

domů. 

Naposledy to 

byly krásné 

adventní 

věnce, kterými 

potěšily své 

blízké. Věřím že 

i v příštím roce 

budeme pokračovat v našich činnostech. 

                                                                  Markéta Podolská - vedoucí kroužku 

V Mateřské 

škole 

 v 

Houdkovicích 

se 3.12.2010 

od 15 hodin 

konala  

Mikulášsko-

předvánoční 

besídka s 

nadílkou. 
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VÝSTAVA 

 

 

Dne 23.10.2010 se konala v klubovně na Velké Záhornici výstava na téma 

„Halloween a podzimní čas“. Ke 

shlédnutí byly mnohé nápady a práce dětí ze 

„Záhoráčku“- například vydlabané dýně, 

zvířátka z kaštanů a nápady ve zlatavém listí. 

Kdo si chtěl udělat radost, mohl si domů 

zakoupit výzdobu v připravených stáncích. 

Klubovna provoněná kávou a svařákem lákala 

k posezení. Nechyběli ani dobroty od 

hospodyněk. Za spolupráci a Vaši hojnou účast děkujeme. 

 

 

 

SDH Záhornice a Záhoráček uspořádali 27.11.2010 v klubovně na Velké 

Záhornici výstavu na téma – „Vánoce a zimní čas“. 

Tentokrát se v rámci výstavy konaly i první Záhornické  vánoční trhy. 

Výstava byla plná nápadů a inspirací, jak ozdobit svůj byt či dům o svátcích 

klidu. 

Vánoční trhy 

skýtaly možnost 

nákupu dekorací a 

dárků pod stromeček. 

Každý si mohl 

příjemně posedět 

při svíčkách a 

cukroví s kávou či 

svařákem a 

popovídat si, co je ve 

vesnici nového. 
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Pozvánka do knihovny na Záhornici 
 

     Ráda bych Vás pozvala do naší Obecní knihovny, 
ve které máme velký výběr knížek. V knihovně máme 
kolem 1500 vlastních svazků, ale díky uzavřené 
smlouvě o poskytování knih do souboru s Městskou 
knihovnou v Opočně se knižní fond pravidelně 
obměňuje o další novější knihy. Ať už jsou to knihy 
pro dospělé nebo pro děti. Jsou to knihy naučné, 
romány pro dospělé, detektivky a také něco 

z historie, ale i pro menší čtenáře se najde určitě něco zajímavého.  
 

     Knihovna je otevřena každý pátek od 17.00 – 19.00 hodin. 
 

Na stávající i nové čtenáře se těší 
 

Marcela Peřinová 
knihovnice 

 

 

 

 

Co zde najdete:  

 zajímavosti,  

 SDH Záhornice,  

 kroužek Záhoráček,  

 kalendář akcí.....   

Přijměte srdečné pozvání  na: 
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Sbor dobrovolných hasičů v Houdkovicích 

ukončil 

slavnostně 

bohatou 

činnost v  

r. 2010. 
 

Tradiční  posvícenskou mši svatou 

v pondělí 15. listopadu v prožili její 

účastníci a houdkovičtí  hasiči 

slavnostněji, než v jiné roky, neboť 

si během mše nechali požehnat 

svůj nový historický prapor.  

Výbor Sboru dobrovolných hasičů 

v Houdkovicích děkuje všem 

členům sboru a rodinným 

příslušníkům za pomoc při 

organizování kulturních a 

sportovních akcí v r. 2010, zejména 

druhé velké výstavy, Velorexů a 

automotoveteránů. Děkuje také 

členům soutěžních družstev mužů a 

dětí za dobrou reprezentaci sboru a 

sponzorům za finanční podporu. 

Přejeme všem hasičům v obci a všem občanům šťastný a úspěšný rok 

2011, rok bez požárů a dalších živelných pohrom, a hodně zdraví. 
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Předběžný plán akcí v areálu na hřišti                   

v Houdkovicích v 1. pol. r. 2011: 

 

               Sobota   30.4.  Pálení čarodějnic a čarodějnická diskotéka na hřišti 

               Sobota    7. 5.  Soutěž dětí ve 3 disc. Plamene  O pohár SDH mládeže 

               Neděle    8. 5.  Soutěž v požárním útoku dospělých  O pohár SDH 

               Sobota    2. 7.  Turnaj v malé kopané                                       

                                      Pouťová taneční zábava večer (asi skupina 4 Waty) 

               Úterý      5. 7.   Velkolepá výstava závodních speciálů – automobilů,   

                                      motorek, čtyřkolek a dalších vozidel. 

                        Taneční zábava se skupinou Rockssory  večer 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Studánka v Houdkovicích 



19 
 

Doplňkové stavby  ke stavbám rodinných domů – 1.část 

Informace z Odboru výstavby Městského úřadu Opočno 

 

Tato velmi jednoduchá kategorie staveb a to jak 

z pohledu náročnosti jejich provedení, tak z pohledu 

legislativy, se stává komplikovanou,  pokud ji stavebník 

realizuje na základě tradiční  informace souseda ve 

tvaru : „ Na to nic nepotřebujete!“ nebo na základě vlastí úvahy, že na svém 

pozemku si může jeho vlastník postavit, co chce a že se to nikoho jiného netýká! 

Tento omyl se stává osudným v okamžiku, kdy buď právě ten soused, který tak 

„dobře poradil“ nebo soused z jiné strany pozemku přijde na stavební úřad a 

zpočátku se jen tak obecně ptá např. na to, zda si může těsně u sousedního  plotu 

postavit pergolu nebo domek na nářadí. Postupně svůj dotaz konkretizuje a po 

získání informace stavebního úřadu, podává stížnost na pana XY, který právě 

takový záměr již realizoval.  

A jak to tedy s tzv. doplňkovými stavbami opravdu je, které to jsou, jaké musí 

splňovat podmínky a co je k jejich realizaci nezbytné? V několika částech se 

pokusím stručně vysvětlit alespoň ty nejzákladnější  pojmy a zákonné postupy. Tak 

tedy:  „Jak na to?“.  

Tentokrát se budu věnovat nejběžnějšímu případu, tzv. doplňkovým stavbám na 

pozemcích se stavbami rodinných domů.  Podle § 21 odst.5 vyhl.č. 501/2006 Sb., o 

obecných požadavcích na využívání území, v platném znění ( dále jen „vyhláška“)  

lze na pozemku se stavbou rodinného domu umisťovat garáže a stavby a zařízení 

uvedené v § 103 odst. 1 písm. a) bodech 1,4, 5 a  písm. d) bodě 5 zákona 

č.183/2006 Sb., o  územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění 

pozdějších předpisů ( dále jen „stavební zákon“) a dále  jednu stavbu pro 

podnikatelskou činnost, odpovídající svými parametry § 104 odst. 2 písm. d) 

stavebního zákona, není-li z prostorových a provozních důvodů možno zabezpečit 

uvedené funkce v rodinném domě. 

Jsou to stavby, které plní doplňkovou funkci ke stavbě hlavní, kterou je  v tomto 

případě myšlen   rodinný dům. Jejich taxativní výčet je následující: 

- stavby o jednom  nadzemním podlaží do 25 m2 zastavěné plochy a do 5 m 
výšky, nepodsklepené, jestliže neobsahují pobytové místnosti, hygienické 
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zařízení ani vytápění, neslouží k ustájení zvířat a 
nejde o sklady hořlavých kapalin a hořlavých 
plynů ( pozn.: sem patří zejména pergoly, sklady 
zahradního nářadí a nábytku, přístřešky pro 
automobil, ale také garáže do 25 m2 zastavěné 
plochy), 

 
- stavby pro chovatelství o jednom nadzemním podlaží o 

zastavěné ploše do 16 m2 a do 5 m výšky,  
 

- zimní zahrady o jednom 
nadzemním podlaží a skleníky do 40 m2 zastavěné 
plochy  a do 5 m výšky, 
 

 

 

- bazény do 40m2 zastavěné plochy.  
 
 

Stavbu pro podnikatelskou činnost jsem záměrně vynechal, protože pro ni platí 

odlišný režim a budu se jí věnovat někdy příště, obdobně jako garáži o zastavěné 

ploše větší než 25 m2. 

Všechny stavby uvedené v taxativním  výčtu jsou stavbami, které k realizaci 

nevyžadují stavební povolení ani ohlášení stavebnímu úřadu a nezáleží na tom, 

zda jsou či nejsou pevně spojeny s terénem, což je také jeden z omylů při výkladu 

pojmu „stavba“. Tyto stavby musí stát samostatně, což znamená, že nesmí tvořit 

tzv. přístavbu hlavní stavby! Skutečnost, že nepodléhají stavebnímu povolení ani 

ohlášení však neznamená, že mohou být realizovány bez jakéhokoliv opatření 

stavebního úřadu! Jejich provedení totiž podléhá tzv. „Územnímu souhlasu“, který 

může ve stanovených případech nahradit územní rozhodnutí a  je nejjednodušší 

formou povolení  stavebního záměru v režimu stavebního zákona. O tom, jaké 

musí být dále splněny podmínky pro vydání územního souhlasu,  jaká žádost se 

stavebnímu úřadu předkládá a jaké přílohy musí obsahovat,  vysvětlím v příští 

části. 

 

Ing.Dalibor Štěpán 22.11.2010 
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Sbory dobrovolných hasičů 
v Trnově, Houdkovicích, 

Zádolí, Záhornici a  Semechnicích 
pořádají 

 

XIII.  okrskový 

HASIČSKÝ                         
PLES 

v sobotu 15. ledna 2011 
v sále kulturního domu v Trnově. 

Začátek ve 20 hodin 
 

Hraje sk. JSEMTAM BAND 
Vystoupení mažoretek 

Tombola – hlavní cena  LCD televize 
Minutková kuchyně 

 

Srdečně svou pořadatelé. 
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Myslivecké sdružení Borky 
zve na 

 

 

v pátek 28. ledna 2011 od 20:00 hod.  
v Kulturním domě v Trnově,  

                  Hudba ELASTIC   
předtančení, bohatá tombola, myslivecká kuchyně. 

 

Kulturní komise Obce Trnov  

s hostinským panem Červinkou 

Vás zvou na 

 
 

 

 

              V pohostinství „ U Zárybnických“ 

        pátek 11. března 2011 od 20:00 hodin 

 Hudba:  J.K.Band 

Bohatá tombola 

Na hasičský a obecní ples bude doprava zajištěna. 

Bližší informace budou na plakátech a ve veřejném rozhlase 
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Bioplynové stanice umí zpracovat trávu, hnůj i skořápky 

V úterý 23. listopadu 2010 proběhla v zasedací místnosti Zastupitelstva Královéhradeckého 

kraje konference s názvem „Přínos bioplynových fermentačních stanic pro rozvoj 

zemědělství a odpadové hospodářství“.   

Konference přinesla spoustu nových zajímavých informací nejen pro zemědělce, ale také 

pro zástupce obcí či firem, které se zabývají odpadovým hospodářstvím. Záštitu nad celou 

akcí převzal radní Královéhradeckého kraje Ing. Jan Tippner.  

„Účastníci konference se seznámili s tím, proč se bioplynové fermentační stanice zřizují, jak 

se postupuje při rozhodování o jejich výstavbě. Dozvěděli se také o možných podporách a 

dotacích. V České republice je dosud pouze několik bioplynových stanic. Je to škoda, protože 

tyto stanice mají velký potenciál,“ přiblížil téma konference Jan Tippner.  

Moderní bioplynové stanice fungují na principu fermentace - což je proces rozkladu 

organické hmoty (biologicky rozložitelných odpadů) prostřednictvím bakterií bez 

přítomného kyslíku. Tento rozklad vede k vývinu bioplynu.  Touto cestou je možné 

zpracovávat například trávu z údržby zeleně, odpady z jídelen a restaurací (ovoce a 

zelenina, zbytky pečiva, skořápky z vajíček, maso) nebo separované biologické odpady 

z domácností (tráva, seno, listí, zvadlé květiny, hnůj z chovu drobných zvířat).  

Na královéhradecké konferenci zazněla témata jako vliv bioplynové fermentační stanice na 

životní prostředí, využití energetického potenciálu obsaženého v biomase a bioodpadech, 

možnosti podpory na výstavbu bioplynových stanic a celá řada dalších. Součástí programu 

byla také přednáška o provozu komunální bioplynové fermentační stanice Úpice doplněná 

ve středu 24. listopadu exkurzí v této stanici.  

 „Účastníci konference měli možnost podívat se, jak naše bioplynová stanice funguje, co 

všechno a jakým způsobem se v ní zpracovává. Například na provoz stanice a čistírny 

odpadních vod používáme elektrickou energii z bioplynu. Kromě toho vyrábíme z tzv. 

odstředěného substrátu kvalitní hnojivo. Ročně zpracujeme téměř 6,5 tisíce tun bioodpadů, 

a to bez negativních dopadů na životní prostředí“, upřesnil Karel Srna z Městských 

vodovodů a kanalizací, které jsou provozovatelem bioplynové stanice v Úpici.  

Konference „Přínos bioplynových fermentačních stanic pro rozvoj zemědělství a odpadové 

hospodářství“ sice skončila, ale nastolené téma se bude – jak účastníci konference přislíbili 

– dále rozvíjet. Bioplynové stanice mají v Královéhradeckém kraji budoucnost.  

Podrobnější informace o bioplynové stanici v Úpici najdete na www.bpsupice.cz. 
Kontakt:   
Ing. Jan Tippner, radní Královéhradeckého kraje Tel.: +420495817327 E-mail:tippner@kr-

kralovehradecky.cz  

http://www.bpsupice.cz/
mailto:tippner@kr-kralovehradecky.cz
mailto:tippner@kr-kralovehradecky.cz
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